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Jewish Seniors Club "Café Centropa"

 
in German:
Jüdischer Seniorenclub „Café Centropa

Project

 

Description

Just as in previous years, the Café Centropa will also hold a monthly cultural event in 2013 for the survivors of the Shoah. In addition, following
its great success in the previous year, Centropa will invite 30 seniors on a trip to Graz where they will this time meet teachers and schoolchildren
from Graz in a café in order to speak about their experiences and survival. In addition, trips are also planned to Brno and Bratislava where
meetings will take place with the survivors of the local Jewish communities. Passover, an important Jewish high holiday will be celebrated
traditionally at the community center of the Jewish Community Vienna. Various meetings and lectures with honorary guests from the fields of
culture and politics are also planned for the months following Passover. In 2013 a new series of events will commence in order to make the
connection between the “surviving eyewitnesses” and the Viennese schoolchildren more appealing. They will discuss books together. At the end
of the year, Café Centropa will invite all club members and their relations, the seniors from Bratislava, Viennese teachers and schoolchildren and
the Vienna Jewish Choir to celebrate Hanukah together. Centropa employee Tanja Eckstein of course continues to assist Jewish seniors in their
daily lives by visiting the sick at home or in hospital, taking them to the doctor, helping with the shopping and making telephone calls. A
newsletter is also sent out every month.

in German:
Ebenso wie in den letzten Jahren führt Café Centropa auch 2013 einmal pro Monat eine kulturelle Veranstaltung für die Überlebenden der Shoah
durch. Zudem ladet Centropa, nach dem großen Erfolg im Vorjahr, auch 2013 wieder 30 SeniorInnen zu einer Reise nach Graz ein, wo sie dieses
Mal in einem Café mit Grazer SchülerInnen und LehrerInnen zusammentreffen werden, um über ihre Erfahrungen und das Überleben zu
sprechen. Weiters sind Ausflüge nach Brno und Bratislava geplant, wo Treffen mit den Überlebenden der jüdischen Gemeinden stattfinden
werden. Pessach, ein hoher jüdischer Feiertag, wird wie jedes Jahr im Gemeindezentrum der IKG traditionell gefeiert. Auch für die Monate nach
Pessach sind verschiedenste Treffen mit spannenden Vorlesungen und Ehrengästen aus Kultur und Politik geplant. 2013 wird mit einer neuen
Veranstaltungsreihe begonnen, um die Verbindung zwischen den jüdischen „ZeitzeugInnen“ und den SchülerInnen der verschiedenen Wiener
Schulen noch interessanter zu gestalten. Es soll gemeinsam über Bücher diskutiert werden. Zum Jahresabschluss ladet Café Centropa sämtliche
Clubmitglieder samt ihren Angehörigen gemeinsam mit den jüdischen SeniorInnen aus Bratislava sowie mit Wiener LehrerInnen und
SchülerInnen und dem Wiener jüdischen Chor ein, um das traditionelle Chanukka-Fest zu feiern. Centropas Mitarbeiterin Tanja Eckstein hilft
etwa den jüdischen SeniorInnen selbstverständlich auch weiterhin im Alltag durch Krankenbesuche zu Hause oder in Spitälern, Fahrten zum Arzt,
Hilfe beim Einkaufen und Besorgen von Alltäglichem und täglichen Telefonaten. Außerdem wird jeden Monat ein Newsletter versendet

Applicant

Center for Research into and Documentation of Jewish Life in Eastern and Central Europe

in German:
Zentrum zur Erforschung und Dokumentation jüdischen Lebens in Ost- und Mitteleuropa

Website

http://www.centropa.org

Location

Austria |  show on map 
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Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.


